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Styrets forslag til årsmelding som legges fram for årsmøtet i mars 2022: 

Årsmelding 2021 for Innakva bedriftsklynge 
Foreningen Innakva bedriftsklynge (Innakva KLYNGE) ble etablert høsten 2018. Det er en frivillig 
organisasjon som gjennom felles innsats fra deltakerne vil oppnå: 

• Økt verdiskaping hos nye og eksisterende bedrifter. 
• Bærekraftig forvaltning og bruk av akvatiske økosystem på Sørlandet. 
• Et varig og produktivt innovasjonsmiljø for bedrifter i blå sektor på Sørlandet. 

Deltakere i Innakva KLYNGE i 2021 
Ved utgangen av 2021 var det 44 deltakere i klynga, 7 flere enn året før.  

Deltakere i klynga er: 

1. Aegir Havbruk AS 
2. Agder fiskehelsetjenester AS 
3. Arctic Seaweed AS 
4. Baring Farsund AS 
5. Baug Aqua AS 
6. Centre for Coastal Reasearch 
7. CFD Marine AS 
8. Cyanotope AS 
9. EVN AS 
10. Feedback Aquaculture ANS 
11. Fiskevelferd AS 
12. Fjord Service Flekkefjord AS 
13. Fjord Solutions AS 
14. Fjordservice teinefisk AS 
15. Fjordservice Transport AS 
16. Gea Carbon Capture AS 
17. Hellesund fiskeoppdrett AS 
18. Intoto AS 
19. Korshavn havbruk AS 
20. Kvåsfossen AS 
21. Kystvett AS 
22. Landbasert akvakultur Norge AS 

23. MOWI AS 
24. MT Separation AS 
25. Nautisk Handel AS 
26. Navigare Logistics AS 
27. Nekkar AS 
28. NIVA 
29. Nor-Dan Marine AS 
30. Norsk oppdrettsservice AS 
31. Norsk oppdretts-vaksinering AS 
32. Norsk ørret AS 
33. Ogtech AS 
34. Oppdrettsteknikk AS 
35. Rekevik ørret AS 
36. ROVpartner AS 
37. SeaweedProduction AS 
38. Stolt Sea Farm Turbot Norway AS 
39. Stoss Akvakultur Rådgiving 
40. Sørskjell AS 
41. Techano AS 
42. UiA Fakultet for teknologi og realfag 
43. Vanntun settefisk AS 
44. Venturos AS

Styrets arbeid 
Av smittevernhensyn i den pågående pandemien, ble årsmøtet utsatt til august 2021. Der ble Trond 
Rafoss gjenvalgt som styreleder for ett år og Alexander Stene (gjenvalg) og Jeff Schnell ble valgt som 
styremedlemmer for 2 år. Ellers har styret bestått av Federico Håland Gaeta, som ikke var på valg i 
2021. Marte Sodeland har deltatt som observatør i styret på vegne av UiA. 

Styret har hatt et aktivt år med ni møter og behandlet 34 saker. Av disse nevnes særlig følgende 
hovedtema: 
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Lister opplæringskontor løser oppgavene for marine næringer 
I 2020 ble det arbeidet med en utredning om hvordan behovet for et opplæringskontor for marine 
fag best kunne ivaretas. Det ble konkludert at Lister opplæringskontor best kunne møte dette 
behovet. I 2021 hadde styret et formelt vedtak om at en anbefalte bedriftene dette samarbeidet 
med Lister opplæringskontor. Og under ledelse av Anne Karin Skårva, daglig leder for Lister 
opplæringskontor,  startet et godt arbeid med oppfølging av både bedrifter og elever. Gjennom 
henvendelser til bedriftene og som tema for årsmøtet i 2021, bidrar klynga til at flere bedrifter 
forstår viktigheten og nytten av dette arbeidet. 

Godt samarbeid 
Siden klynga ble opprettet i 2018 har utviklinga innen de blå næringene på Sørlandet stadig fått 
større omfang og flere aktører. Å vektlegge samarbeid er et eget punkt i strategien som årsmøtet for 
Innakva KLYNGE vedtok i 2020. Styret og administrativ ressurs har i sitt arbeid vektlagt å bidra til 
godt samarbeid, koordinering og rolleforståelse mellom de ulike initiativene og aktørene. I 2021 har 
det vært hyppig og god kontakt med blant annet: 

• Innakva LAB, som gjennom Lone Jevne i 2021 fikk en fast ansatt daglig leder. Det er avholdt 
flere møter der styret i lab’en og klynga har diskutert samarbeid og felles strategier, i tillegg 
til løpende dialog mellom Jevne og Liv Birkeland (innleid administrativ ressurser for klynga). 
På årsmøtet i august 2021 ble Federico Håland Gaeta valgt som klyngas representant i styret 
for Innakva LAB. Seinere ble Alexander Stene valgt som vara for dette vervet. Se også eget 
punkt om eierskap i selskapet. 

• GCE NOCE og Innakva KLYNGE arrangerte i november en konferanse om framtidas havbruk. 
Her var det omkring 60 deltakere. Vi har også hatt besøk av daglig leder Tom Fidjeland og 
andre i ledelsen av GCE NODE, og kommet fram til konkrete måter å samarbedeide på. Blant 
annet vil Fidjeland delta som observatør i Innakva KLYNGEs styre. 

• UiA sendte i 2021 en større søknad (Blått Agder) til Norges forskningsråds midler i 
programmet Kompetanseløft. Dette er et eksempel på samarbeid mellom klynga og 
universitetet. I tillegg har vi sammen med Innakva LAB arbeidet med tilrettelegging for 
studentoppgaver hos deltakerbedriftene. Marte Sodeland deltar som observatør i styret og 
sørger slik for god utveksling av kunnskap og informasjon mellom UiA og klynga. 

• Andre forskningsmiljø, som NIVA, NORCE og NOFIMA har vi hatt jevnlig kontakt og egne 
møter med. Innakva KLYNGE opplever økt interesse fra ulike forskningsmiljø. 

• Blått kompetansesenter sør (BKS). Trond Rafoss er medlem i styringsgruppa for dette 
prosjektet. Klynga har bidratt til å spre informasjon som er særlig interessant for deltakerne, 
blant annet utlysninger som har skjedd i regi av BKS. 

• Blått forum organiseres av Agder fylkeskommune, og er et felles møtepunkt der politisk og 
administrativt nivå kan møte representanter for næringa. Alexander Stene møter for Innakva 
KLYNGE i Blått forum. 

• Lister Nyskaping har vært en viktig samarbeidspartner i 2021, for bistand med administrativ 
kapasitet i deler av året, for samarbeid om det bedriftsretta tiltaket Innakva VEKST og for 
dialog omkring eierskap, styring og utvikling av selskapet Innakva LAB. 

Rekruttering av daglig leder 
Som et ledd i arbeidet med å profesjonalisere klyngas arbeid, og med støtte i årsmøtevedtak, satte 
styret i gang en rekrutteringsprosess for en daglig leder av klynga. Inntil denne kom å plass, ble Liv 
Birkeland leid inn som en administrativ ressurs. Oppgaver og arbeidsbehov ble kartlagt. Med dette til 
grunn, ble det høsten 2021 lyst ut en stilling i inntil 100 % som daglig leder. Rekrutteringsbyrået 
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People ble leid inn for å bistå i denne prosessen. Etter vurdering av flere kandidater og 
intervjurunder, ble Jon Løvland i desember tilbud stillingen. 

Eierskap i Innakva LAB 
Klyngeforeningens eierskap i Innakva LAB er ett av de fire punktene som årsmøtet tidligere har 
vedtatt i sin strategi. Etter dialog mellom Lister Nyskaping som eier av Innakva LAB og selskapets 
styre, ble det enighet om at Innakva KLYNGE skulle kjøpe halvparten av aksjene i Innakva LAB for det 
som var opprinnelig pålydende, kroner 15 000. Dette kjøpet ble effektuert med virkning 1. januar 
2022. 

Andre aktiviteter 
Foruten konferansen «Fremtidens havbruk» som vi arrangerte sammen med GCE NODE i november 
og årsmøtet i august, er det ikke avholdt andre møter i regi av Innakva KLYNGE. Vi har planlagt flere 
initiativ, men disse er blitt avlyst på grunn av smittevernhensyn i den pågående pandemien. 

Karl Olaf Jørgensen har representert klynga i styringsgruppa for Innakva-prosjektet. 

Sammen med Innakva-prosjektet, Innakva LAB, Innakva VEKST, har vi i klynga bidratt til månedlige 
nyhetsmailer til deltakerbedrifter og andre i interesserte. 

Liv Birkeland har vært sekretær og administrativ ressurs for klynga i 2021. 

 

Styrets vurdering av eget arbeid og status for foreninga 
Profesjonalisering av Klyngas arbeid var en hovedoverskrift i 2021.  

Styret  er godt fornøyd at det lyktes å få med Tom Fidjeland fra GCE Node inn som observatør i 
styret. Styret er også tilfreds med av vi i slutten av året fikk intensivert arbeidet med å rekrutterte en 
daglig leder som kan være med å løfte arbeidet videre. 

Styret kjenner fortsatt på at vi i dette året ikke har levert helt som forventet, spesielt overfor 
leverandørbedriftene. Her er det lagt konkrete planer for 2022 med nærmere oppfølging og kontakt.  

Hverken aktiviteten eller bruken av midler har vært helt som planlagt i 2021, men dette ser styret vil 
endre seg i 2022. 


